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1. Opening 

Lars Nanninga opent de vergadering en heet iedereen welkom, speciaal Rob Veenman die als 

nieuwe voorzitter van de NHBB een kijkje komt nemen. Hij was in het verleden hoogheemraad bij 

het Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier en heeft ook zitting gehad in de Kamer voor de 

Binnenvisserij. 

 

2. Verslag 15 april 2024 

Tekstueel: op pagina 3 een 'k' toevoegen en de volgende keer weer paginanummers toevoegen. 

 

Actielijst en naar aanleiding van: 

• De volgende acties zijn gereed en worden verwijderd: 2024-15 (GIS-gegevens 

aanleveren), 2024-14 (Invasieve exoten agenderen), 2024-12 (voortgang Dinoterb), 2024-

11 (webinar Noordkopproject), 2024-10 en 2024-09 (achterbanavond), 2023-31 

(draaiboeken checken), 2022-30 (ad hoc meedenken). 

• De volgende acties blijven ongewijzigd staan: 2024-06 (Purmerend), 2024-13 (invasieve 

exoten uitwerking), 2024-08 (agendastukken bijtijds toesturen), 2023-37 (VISionair). 

• 2024-16 (gebruik VISmaat stimuleren): deze actie hangt samen met 2024-15 (gereed) en 

wordt opnieuw geformuleerd. 

• 2024-06 (Purmerend) toelichting: het wachten is op een visstandonderzoek. Dit is vandaag 

in concept ontvangen. 

• 2024-02 (agenderen): wordt geactualiseerd  

• 2023-31 (draaiboeken checken) toelichting: dit is gebeurd en alles blijkt te kloppen. 

• 2022-32 (communicatie met sportvisserij): deze actie vervalt. SMWN meent dat de 

inspanning via nieuwsbrief en website voldoende is. 

• 2022-30 (ad hoc meedenken): niet meer nodig, vervalt. 

 

3. Nieuws en mededelingen 

 

Sportvisserij: 

• Inmiddels zijn twee nieuwe vertegenwoordigers gevonden ter vervanging van Ed de Boer, 

Piet Rol en Gerard Roosloot. SMWN doet nog een extra oproep voor (minstens) een derde 

vertegenwoordiger. 

 

Verslag 

Vergadering 

VBC-HNK 

Aanwezig 

Ed de Boer, Henk Feijen, Jeroen Goverde,  Sander de Graaf,  Peter van der 

Heijdt, Bart van Iterson,  Paul Kooij,  Jeroen Los, Lars Nanninga, Rob 

Veenmab, Edith Velema. 

Afwezig 

Daan Gerssen, Gerard Roosloot,  Piet Rol. 

Kopie aan 
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Beroepsvisserij: 

• Op dit moment is de NHBB nog allesbehalve 'op de rails'. Met uitzondering van Rob 

Veenman zijn alle bestuursleden op dit moment nauwelijks inzetbaar wegens persoonlijke 

omstandigheden. Ook heeft Jeroen Los aangegeven dat hij voorlopig niet meer aan de VBC 

zal deelnemen. Dit betekent dat er geen enkele beroepsvisser meer bij het overleg 

aanwezig is. De NHBB zal zich inspannen om nieuwe beroepsvissers te werven.  

Rob Veenman zal als nieuwe voorzitter als eerste contact met de achterban leggen. Hij 

heeft tijd nodig om de organisatie weer op te bouwen en vraagt de VBC om hem die tijd te 

gunnen. Zijn aanwezigheid bij de VBC is vooral ook om gevoel te krijgen bij de praktijk van 

de VBC. 

• In Polder Oostzaan zou vorige week een zaak voorkomen bij de Kamer voor de 

Binnenvisserij. Dit is kort vooraf gecanceld, omdat de kwestie alsnog was opgelost. 

Veenman heeft de indruk dat er tussen de drie partijen geen gezamenlijk overleg was. Dat 

verbaast hem en hij nodigt iedereen uit om contact met elkaar op te nemen in dergelijke 

situaties.  

 

HHNK 

• Jeroen Goverde meldt dat er een zorgelijke ontwikkeling is rond het nieuwe maaibestek 

van HHNK dat in september op de markt gezet wordt. De Rijksdienst voor Ondernemend 

Nederland (RVO) en het ministerie van LNV hebben namelijk nog geen goedkeuring 

verleend aan de landelijke gedragscode 'Beheer en onderhoud' van de Waterschappen. Dat 

geeft de nodige problemen, omdat zonder een gedragscode het maaiwerk niet uitvoerbaar 

is. Tegelijkertijd zijn ook de eisen van RVO/LNV niet uitvoerbaar. Op hoog niveau wordt 

hierover door de Unie van Waterschappen met LNV overlegd, maar dat heeft nog niet 

geleid tot verbeteringen. 

• Leuk nieuws is dat HHNK een nieuwe vacature heeft openstaan voor een beheerder vis en 

vismigratie (link). 

• In mei heeft HHNK zoals bekend de maand van de vis georganiseerd, met activiteiten die 

zowel in- als extern waren gericht. Het gaat o.a. om een informatieve vismarkt voor het 

algemeen bestuur van HHNK, Een open dag in de Broekerveiling over vismigratie, opening 

van de pilot loodvrij vissen in Zaandam, extra aanvacht voor visvriendelijk beheer en een 

update van de website van HHNK over vis (www.hhnk.nl/vissen).  

• Naar aanleiding van de meerjarenbegroting ontstond discussie in het bestuur van HHNK 

over de uitgaven. Er zal onderzoek worden gedaan naar de mate van efficiëntie van de 

organisatie. 

• Tarieven visrecht: het blijft ingewikkeld om de tarieven te bepalen. Elke methode heeft 

nadelen. HHNK wil hierover eerst op bestuurlijk niveau een apart gesprek voeren met de 

beide koepelorganisaties en komt in september met een concreet voorstel naar de VBC. 

• Bronnenonderzoek Dinoterb: onderzoeksbureau Deltares is gestart met het 

bronnenonderzoek en zal in september een rapport opleveren met voorlopige conclusies. 

Op basis daarvan zal naar verwachting een nader onderzoek volgen met gerichte 

monsternames. Daaruit zullen definitieve conclusies getrokken worden. HHNK houdt 

overigens een pagina op de website bij waar steeds de laatste informatie te vinden is: 

www.hhnk.nl/dinoterb en de pagina daaronder: dinoterb is aangetroffen 

• Voor iedereen is een exemplaar van het rapport 'Uitwerkingskader visstand' beschikbaar 

(link).  

 

4. Terugblik VBC-achterbanavond 

We kijken terug op een geslaagde avond. Het verhaal over bevisbaarheid van stedelijk 

water kwam goed over dankzij een aantal uitstekende inleidingen, met name de inleiding 

over de visparels. Ook complimenten voor de opbouw van de avond. Na de pauze 

ontstond een goed gesprek onder leiding van de voorzitter over de mogelijkheden en 

onmogelijkheden. Tot slot was het inspirerend om te horen hoe HSV Hollands Kroon een 

https://www.hetkanbijhhnk.nl/vacature/beheerder-vis-vismigratie-189
http://www.hhnk.nl/vissen
http://www.hhnk.nl/dinoterb
https://www.hhnk.nl/dinoterb-aangetroffen-in-het-oppervlaktewater
https://cuatro.sim-cdn.nl/hhnk/uploads/uitwerkingskader_visstand_hhnk.pdf?cb=nMQFqaUh
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visparel in de voormalige ijsbaan realiseert. Hier is de locatie bij toeval ondergebracht bij 

de sportvoorzieningen, maar dit kan ook voor andere hengelsportverenigingen een optie 

zijn. 

Ed de Boer gaf aan dat hij vooraf sceptisch was, maar aangenaam verrast werd. Er 

waren ruim 20 deelnemers, een redelijke score. 

Het onderwerp was dit keer niet interessant voor de beroepsvisserij. Daar waren we ons 

van bewust. Volgend jaar aansturen op een onderwerp dat bij allen leeft. Het idee is er 

al: Amerikaanse rivierkreeften. Locatie: Oosterdel.  

 

5. Natuurvriendelijke oevers 

Steven Westerman is vanavond onverwacht verhinderd, maar heeft wel informatie 

doorgegeven:  

Nadat HHNK in de eerste en tweede KRW-periode meer dan 200 km natuurvriendelijke 

oevers heeft aangelegd, is in de huidige derde KRW-periode het accent verschoven naar 

het stimuleren van initiatieven van derden. De rol van HHNK is dat we advies geven over 

de inrichting en het beheer en dat we een financiële bijdrage leveren (€ 10,- per 

strekkende meter). Ook adviseren we over de communicatie naar belanghebbenden, 

zoals de vissers.  

Diverse organisaties, zowel overheid als particulieren (stichtingen) en terreinbeheerders 

(staatsbosbeheer, LNH) doen moeite om steile oevers om te zetten in natuurvriendelijke 

oevers. Met provincie Noord-Holland is overleg over omvorming van de 

vaarwegkanaaloevers. Dit kan vele kilometers natuurvriendelijke oevers opleveren in 

combinatie met aanpak van de damwanden die de provinciale vaarwegen in stand 

houden. De provincie is geadviseerd om de vissers te betrekken bij verdere planvorming, 

zodra deze plannen leiden tot daadwerkelijke kansvolle locaties. 

In totaal zijn er vanaf het begin van de derde planperiode 85 opties voor 

natuurvriendelijke oevers aangedragen. Lang niet alle initiatieven halen de eindstreep. In 

de bijlage staat een actueel overzicht van de ontwikkelingen. Er moet nog 65 km 

gerealiseerd worden voor eind 2027. 

 

Verschillende VBC-deelnemers geven aan weinig enthousiast te zijn over 

natuurvriendelijke oevers. Voor vissers zijn de oevers slechter bereikbaar. Soms worden 

de oevers slecht onderhouden en dan gaat het verrommelen. Ook verworden 

natuurvriendelijke oevers in stedelijk gebied al snel tot hondenuitlaatplekken. Het water 

is te voedselrijk, dus je krijgt andere waterplanten dan je hebben wilt.  

 

6. Visrelevante projecten HHNK 

Over de monitoring van de visstand wordt aangegeven dat er toestemming van de 

visrechthebbenden moet worden gevraagd. Waarschijnlijk zijn de organisaties die het 

betreft rechtstreeks benaderd. De NHBB is in ieder geval op de hoogte en levert ook 

beroepsvissers om te assisteren bij de monitoring. De monitoring zal in het najaar 

plaatsvinden. 

Wat betreft de projecten in het 'Programma wateropgave' zijn er nog enkele aanvullingen 

op het toegestuurde overzicht. De nieuwe versie zal aan het verslag worden toegevoegd.  

Over de optimalisatie van de waterbergingsgebieden wordt gevraagd wat dit betekent. 

Jeroen Goverde legt uit dat het gaat om het verhogen van de dijken om de locaties heen, 

zodat er meer water in de gebieden opgenomen kan worden. Overigens is het beeld 

onjuist dat waterbergingen slechts beperkt zijn ingezet bij wateroverlast het afgelopen 

jaar: op één waterberging na zijn alle locaties in werking geweest. De VBC vraagt er 

aandacht voor dat vissen die bij wateroverlast een waterberging inzwemmen, na afloop 

weer terug kunnen naar het open water. 
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7. Beleidskader invasieve exoten en vervolg 

Voor de VBC gaat het bij invasieve exoten met name om kroosvarens en de verschillende 

soorten Amerikaanse rivierkreeft. Het voelt vreemd dat bij de Amerikaanse rivierkreeft 

gekozen is voor de strategie 'accepteren'. Als er een goede en betaalbare methode voor 

bestrijdingsmethode komt, kan dat omslaan in 'bestrijden'. Ook is er nog steeds discussie 

over de verantwoordelijkheden. Op dit moment is het ministerie van LNV 

verantwoordelijk voor de bestrijding. Ook de provincie speelt een belangrijke rol. 

 

8. Visplannen 

In Schagen zijn inmiddels twee sessies geweest en het concept-visplan is al voor een 

groot deel ingevuld. De visrechten zijn hier duidelijk verdeeld in aal- en schubvisrechten, 

waardoor beroeps- en sportvisserij elkaar niet in de weg zitten. Bij gedeeld schubvisrecht 

tussen sport- en beroepsvisserij, zijn de belangen groter. We zijn bewust met een 

makkelijk visplan begonnen. Paul Kooij geeft aan moeite te hebben met de KRW-doelen 

in relatie tot het visplan en de huidige waterkwaliteit. Sowieso is het stedelijk water in 

Schagen in slechte staat. HSV Vischlust heeft twee wedstrijdlocaties aangemeld bij HHNK 

met het verzoek om hier vaker te maaien. Hier zal nader overleg over plaatsvinden. HSV 

De Baars zal samen met SMWN een visparel aanmelden en dit wordt in het visplan 

opgenomen. Alle 'huiswerk' zal in de zomer nader worden uitgewerkt. In het najaar volgt 

dan een laatste bijeenkomst, waarin het visplan wordt afgerond. 

 

Voor de zomer zal gestart worden met het tweede en derde visplan in respectievelijk de 

polders Geestmerambacht en polder Oosterdel. 

 

Bart van Iterson geeft aan dat er ondertussen wordt gewerkt aan twee extra visplannen: 

• In 't Twiske werkt SMWN een visplan uit. Het recreatieschap verhuurt dit viswater 

en eist een visplan. Vraag is welke beroepsvisser hier actief is. Bart wordt daar 

graag mee in contact gebracht. De NHBB zoekt het uit en geeft bericht. HHNK 

stelt voor dat het visplan direct in het VBC-format wordt gezet en de gebruikelijke 

procedure volgt.  

• Geestmerambacht (niet te verwarren met 'polder Geestmerambacht'). Hier blijkt 

een aparte lokale VBC te bestaan met het recreatieschap en drie 

hengelsportverenigingen. Beroepsvisserij is er niet actief. Er is forel uitgezet, voor 

het laatst in 2018/2020. 

 

Afgesproken wordt dat de zaalhuur voor de bijeenkomsten over visplannen vanuit de VBC 

worden betaald. Volgend jaar moet dit als aparte post in de begroting worden 

opgenomen.  

 

9. Teamuitje 

Het is een goed idee om met een beroepsvisser op pad te gaan. Het is echter de vraag of 

dit uitvoerbaar is, omdat op 1 september de gesloten periode voor aalvisserij aanbreekt. 

Rob Veenman vraagt na wat de mogelijkheden zijn. 

Starttijd 15.00 uur is akkoord. 

 

Op het teamuitje zal afscheid worden genomen van de oud VBC-leden en zullen de 

nieuwe leden worden verwelkomd.  

 

10. Rondvraag/W.v.t.t.k. 

• Paul Kooij: Staatsbosbeheer heeft gevraagd om sommige wateren waarop 

visrechten zijn uitgegeven uit de VISplanner te halen. Dit vanwege de 

natuurfunctie. Het blijkt niet te gaan om de visrechten in het algemeen, maar om 

de looprechten. Verwijderen uit de VISplanner is dus niet aan de orde. 
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• Bart van Iterson: het Recreatieschap Alkmaarder- en Uitgeestermeer (RAUM) wil 

het schiereilandje bij de Saskerleidam uitbreiden met bagger uit het 

Alkmaardermeer. Dit om blauwalg tegen te gaan. De gekozen locatie is echter een 

belangrijke paaiplaats voor snoekbaars. Zowel sport- als beroepsvisserij hebben 

het RAUM gewaarschuwd, maar het lijkt erop dat er niets met de signalen wordt 

gedaan. De VBC herkent het probleem met de locatie, want oevers op de 

noordkant met een zandbodem en veel stenen zijn een ideaal paaigebied voor de 

snoekbaars. Er zal op z'n minst een grondig visserijkundig onderzoek gedaan 

moeten worden. De VBC zou het verstandig vinden als het RAUM deze locatie niet 

gebruikt en als HHNK hiervoor geen watervergunning afgeeft.  

• Bart van Iterson is samen met HSV De Karper in overleg de gemeente Bergen en 

HHNK. Het ging over het onderhoud van het stedelijk water. De beheerder van 

HHNK gaf aan dat hij niet de aangewezen persoon was om te spreken over 

waterkwaliteit. Het was van alle kanten een onbevredigend overleg. 

 

 

Actielijst 

Actienr. Actie Door Datum 

vergadering 

Gereed 

2024-21 Verslag aanpassen en opnieuw opsturen Edith 

Velema 

17-06-2024 September 

2024 

2024-20 HHNK informeren dat de VBC er aandacht 

voor vraagt dat vissen die bij wateroverlast 

een waterberging inzwemmen, na afloop 

weer terug kunnen naar het open water. 

Edith 

Velema 

17-06-2024 September 

2024 

2024-19 Doorgeven aan SMWN welke beroepsvisser 

actief is in t Twiske 

Rob 

Veenman 

17-06-2024 z.s.m. 

2024-18 Zaalhuur van visplannen opnemen in de 

begroting van 2025 

Edith 

Velema 

17-06-2024 November 

2024 

2024-17 Nagaan wat de mogelijkheden zijn om te 

varen samen met een beroepsvisser op 30 

september 

Rob 

Veenman 

17-06-2024 z.s.m. 

2024-16 GIS-gegevens van de KRW-gebieden 

verwerken en gebruik van de app "Mijn 

VISmaat" stimuleren ten bate van inzicht in 

de visstand. (artikel) 

Bart van 

Iterson 

15-04-2024 September 

2024 

2024-13 Relevante bespreekstukken over invasieve 

exoten onder de aandacht van de VBC 

brengen 

Jeroen 

Goverde 

15-04-2024 Continu 

2024-08 Agendastukken minimaal twee weken vooraf 

opsturen  

Edith 

Velema/ 

Lars 

Nanninga 

22-01-2024 Continu 

2024-06 Contact opnemen met HHNK over advies 

verbetering visstand Purmerend 

Bart van 

Iterson 

22-01-2024 April 2024 

2024-02 Agenderen: 

• David Zaat, presentatie studie 

(september) 

Edith 

Velema 

22-01-2024 n.v.t. 
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• Tarieven visrechten (september)  

• Visplannen svz (september & november) 

• Begroting en jaarplan (september & 

november) 

• Presentatie gebiedsbeheerplannen HHNK 

(november-januari?) 

• Natuurvriendelijke oevers jaarlijks 

agenderen (juni of januari)  

• Inventarisatie visrelevante projecten 

HHNK jaarlijks agenderen (juni) 

• Intentieovereenkomst NHBB-HHNK (PM) 

2023-37 Gratis abonnement op VISionair voor VBC-

leden regelen. 

Bart van 

Iterson 

13-11-2023 September 

2024 

Advieslijst 

Adviesnr. Advies Aan Datum 

vergadering 

Advies 2024-1 Advies aan de sportvissers is om voor nieuwe VBC-

vertegenwoordigers niet alleen regionaal te kijken, 

maar ook te zoeken in de belangengroepen van 

karpervissers, wedstrijdvissers en vliegvissers. 

SMWN 22-01-2024 

Advies 2024-2 Positief advies over het Uitwerkingskader visstand, het 

nieuwe format voor de visplannen en de toelichting 

daarop. 

Daarbij adviseert de VBC om als eerste te starten met 

visplannen in de volgende KRW-gebieden: Polder 

Oosterdel, polder Geestmerambacht en polders 

Schagerkogge. 

HHNK 22-01-2024 

 

 



NVO kansen juli 2024 
    

naam locatie plaats lengte 
± KM 

initiatiefnemer status 

Grootschermer boezemland combi 
kadeversterking 

Grootschermer 1,0 HHNK VBK-team Overeenkomst met LNH nog opstellen, aanleg sep 
2024? 

Hoederdaell-v Ewijcksvaart Anna Paulowna 3,0 HHNK KRW-team Inrichtingsplan eindconcept gereed, aanleg 
mogelijk herfst 2024 en 2025 

Noordkop-Amstelmeerkanaal Hippolytushoef-
Breezand 

1,5 HHNK-team Noordkop Luwteplekken (circa 8) langs Amstelmeerkanaal 
tbv migratie Oostoever-IJsselmeer, mogelijk aanleg 
2025 

Park De Noord Purmerend 1,0 gemeente Purmerend Waarschijnlijk herfst 2024 aanleg 

Saskerleidam-Alkmaardermeer Akersloot 15,6 RAUM Herhaaldelijk geen overeenstemming over kwaliteit 
aanvulmateriaal, onzeker project 

PON project onderdeel Oosterpoel Uitdam 1,0 provincie NH Westoever van de Oosterpoel, aanleg mogelijk 
winter 2024 

Meren Krommenie Noorderham Krommeniedijk 3,5 HHNK-KRW-team In 2023 was 1e loc klaar, vanaf feb 2024 2e loc in 
de maak, in de Noorderham en de Crommenije 

Kooijsluis NH kanaal De Kooy-Den 
Helder 

0,6 provincie NH Combi vervanging oeverbescherming (damwand) 
door flauw of plas dras talud 

Ursem bospark Ursem 0,4 Doe-team gemeente 
Koggenland 

Feb 2024 verkenning loopt nog, gaat via gem. raad 
ivm budget 

De Schooten stadswater Den Helder 0,4 gemeente Den Helder Mogelijk 2025 combi baggeren stadsvijver en 
aanpassing inrichting waterbodem en doorstroming 

Oosterdel Dijk en Waard 0 - 10 gemeente+HHNK-
KRW-team 

Mogelijk winter 2024 eerste eilandjes 
oeverbescherming geven van flauw talud 

Heemskerk stedelijk gebied via 
UHBproject 

Heemskerk 2,0 gemeente 
Heemskerk+HHNK 

Concept plan voor NVO's waarschijnlijk gereed 
herfst 2024 

Uitgeest stedelijk gebied via 
UHBproject 

Uitgeest 1,5 gemeente 
Uitgeest+HHNK 

Concept plaatje locaties NVO gereed aug 2024, dan 
afstemming met vervangingsprogramma 
oeverbescherming gemeente 
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